
Kronika m ěsta B řezová - rok 2005 
 
  Byť pouhý rok před parlamentními volbami, ve vrcholné politice bylo rušno - přišla další vládní krize. 
Mladý premiér Stanislav Gross se kvůli nejasnému původu peněz na pořízení svého bytu ocitl pod 
tlakem médií, opozice i koaličních partnerů a rezignoval na premiérské křeslo. Posléze ohlásil i 
odchod ze stranických funkcí a ukončil tak svou raketovou politickou kariéru. Opoziční ODS se 
pokoušela vládní krizi řešit vyvoláním předčasných voleb, těmi by ale dosavadní koaliční strany mohly 
o dost přijít a raději se dohodly na pokračování koalice opět na původní bázi. Novým předsedou vlády 
byl jmenován sociální demokrat Jiří Paroubek, dosavadní ministr pro místní rozvoj. Tomu se prozatím 
pozvolna daří vracet volební preference ČSSD, klesající po odchodu Miloše Zemana, zpět směrem k 
třicetiprocentním hodnotám z minulých let.  
 
  V některých členských státech rozšířené Evropské unie skončil neúspěchem proces schvalování 
Evropské ústavy, a tak se stala bezpředmětnou otázka, jak se bude Evropská ústava schvalovat v ČR. 
  Koncem roku schválil parlament snížení daní z příjmů u nízkopříjmových fyzických osob. 
 
  U nás v Březové lze jako nejdůležitější události hodnotit pořádání Mistrovství světa v biketrialu, 
zkolaudování dalšího bytového domu a uzavření partnerství s německým městem Pausa.  
 

Činnost M ěÚ, ZM a RM 
 
Zastupitelstvo města pracovalo v roce 2005 stále v nezměněném složení:  
 
Miroslav Bouda (ODS)   Jana Strnadová (KSČM) 
Hana Havlíková (ODS)   František Schneider (KSČM) 
Lenka Fišerová (ODS)    Eduard Rayman (ČSSD) 
Josef Brandl (ODS)   Ivan Šmat (KSČM) 
Vladimír Číhal (ODS)  Vilém Meiser (KSČM) 
Jan Jiříček (ODS)   Jan Fridrich (ČSSD)   
Marie Hejkalová (ODS)  Pavel Hatala (ČSSD) 
Daniel Bouda (ODS) 
 
Starostou města Březová byl nadále p. Miroslav Bouda, místostarostou Ing. Vilém Meiser, dalšími 
členy RM byli  Ing. Jan Fridrich, MUDr. Lenka Fišerová a Jan Jiříček. 
 
Změna pracovník ů 
Na mateřskou dovolenou odešla asistentka starosty Lenka Fialová, její místo dočasně zaujala 
studující Veronika Doudová. Zaměstnanci tepelného hospodářství přešli od 1. 1. 2005 do nástupnické 
společnosti Služby města Březová, s.r.o. Na základě dohody s úřadem práce byli opět přijati tři 
nezaměstnaní občané na výkon tzv. veřejně prospěšných prací.  
 
Nové vyhlášky, sm ěrnice 
Zastupitelstvo města v roce 2005 schválilo tyto obecně závazné vyhlášky: 
 
1/2005  
Zrušení OZV č. 7/95 O omezujících opatřeních veřejného nabízení sexuálních služeb 
 
2/2005  
Zrušení OZV O příspěvku na částečnou úhradu neinvestičních nákladů ve školských zařízeních 
 
3/2005  
O místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění a odstraňování 
komunálního odpadu (nahrazuje dosavadní systém úhrad za odvoz odpadu na základě smluv novým 
místním poplatkem) 
 
4/2005  
Zrušení vyhlášky O čistotě a veřejném pořádku ve městě 
 
5/2005  
Zrušení vyhlášky O nakládání s komunálním odpadem 



 
V r. 2005 byly vydány tyto směrnice MěÚ: 
 
č. 1/2005 Účtování jízd osobním automobilem města zřízeným příspěvkovým organizacím 
č. 2/2005 O skladovém hospodářství  
č. 3/2005 Pro výběr dodavatelů prací a služeb 
 
Rada města 
jednala s výjimkou prázdnin každý měsíc na pravidelných zasedáních, několikrát se sešla i 
mimořádně. Vedle podkladů pro jednání zastupitelstva, řešení záležitostí spojených s bydlením v 
městských bytech či projednávání pronájmů nemovitostí dále  projednala zejména: 
 
10.  1. 2005  
- dotace z rozpočtu města společenským a neziskovým organizacím, zrušení hospodářské činnosti 
města Tepelné hospodářství, složení komisí pro výběrová řízení, dohodu s firmou Ekoinvest  o zřízení 
pracovních míst v  v bývalých kasárnách Mýtina, jmenování p. Jakuba Fajta vedoucím odboru SMM, 
odměny aktivním občanům, 
 
7. 2. 2005   
-  směrnici č. 1/05  
- účtování jízd osobním autem města zřízeným organizacím, směrnici č. 2/05 o skladovém 
hospodářství, navýšení nájemného z nebytových prostor o 2,8 %, tj. o inflaci v r. 2004, nákup sypače 
vozovek, 
 
7. 3. 2005  
- provozní řád lyžařského vleku, výsledky inventarizace, dotace z rozpočtu města pro rok 2005, 
rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku zřízených příspěvkových organizací, přijetí darů na 
společenské akce, 
 
Mimořádná RM dne 16. 3. 2005  
- seznam dodavatelů na stavební akce, 
 
Mimořádná RM dne 21. 3. 2005   
- prodloužení nájemních smluv prodejny Zeleniny a Pizza baru, 
 
11. 4. 2005  
- přezkoumání hospodaření města, závěrečný účet za rok 2004, dotace společenským organizacím, 
podporu potřebným občanům, pronájem ordinace praktického lékaře MUDr. Janu Lukešovi, odkoupení 
pozemků v Kostelní Bříze od Církve římskokatolické (bývalý hřbitov a areál chovatelů), záměr 
spolupráce s městem Pausa ve SRN, 
 
Mimořádná RM 18. 4. 2005 
-  pronájem bývalého kadeřnictví, ostraha na akci Stavění máje, 
 
9. 5. 2005   
- obecně závaznou vyhlášku č. 2/2005 - zrušení příspěvků na úhradu neinvestičních nákladů v MŠ a 
školní družině, zásady prodeje nebytových prostor v domě čp. 227-228, přísedící u OS v Sokolově, 
bezúplatný převod většího množství pozemků od Pozemkového fondu, příspěvky na individuální 
dopravu, žádost o nadační příspěvek na „Dětské hřiště“,  žádost o dotaci na „Program obnovy 
venkova“,  
 
25. 5. 2005  
- výběr dodavatelů na stavební akce, 
 
13. 6. 2005  
- pronájem nebytových prostor v čp. 131  a v čp. 138,  pronájem části střech za účelem umístění 
přístupových bodů k internetu, 
 
Mimořádná RM dne 29. 8. 2005  



- dodavatele části stavby „Hřbitov Březová“, prodloužení termínu dokončení stavby „Bytový dům 14 
b.j. o 1 měsíc,  
 
12. 9. 2005  
- zprávu o hospodaření města v 1. pololetí, Smlouvu o partnerství s obcí Pausa - SRN, přijetí dotací 
pro zajištění MS v biketrialu 2005, jmenování komise pro výběr žadatelů o půjčku z FRB, přípravu 
inventarizace za rok 2005, pronájem nebytových prostor v čp. 155, petici občanů k havarijnímu stavu 
odpadního potrubí v čp. 102-105, požadavek na zřízení osadního výboru pro integrované obce, 
seznam případných dodavatelů na stavební a projekční práce, 
 
10. 10. 2005   
- odkoupení silnic v Drahotíně, použití investičního fondu ZŠ Březová, dodavatele pro stavební akce, 
 
7. 11. 2005   
- směrnici č. 3/05 pro výběr dodavatelů prací a služeb, složení sportovní komise RM, termíny zasedání 
RM a ZM v roce 2006,  smlouvu o postoupení pohledávek na vydání pozemků, 
 
5. 12. 2005  
- rozpočtové provizorium pro rok 2006, obecně závazné vyhlášky č. 4/05 O zrušení OZV O čistotě a 
veřejném pořádku ve městě a 5/05 O zrušení OZV O nakládání s komunálním odpadem, Dopravě 
provozní řád pro MěÚ v Březové, zřizovací listinu jednotky Sboru dobrovolných hasičů Březová, 
pronájem nebytového prostoru v čp. 155, přidělení bytů v DPS. 
 
 
Zastupitelstvo m ěsta 
zasedalo s výjimkou prázdnin každý měsíc, jedenkrát se sešlo mimořádně a projednalo zejména: 
 
24. 1. 2005  
- souborné stanovisko pro dokončení návrhu Územního plánu města Březová, zrušení obecně 
závazné vyhlášky o omezování sexuálních služeb v obvodu města Březová, 
 
 21. 2. 2005   
- vyřazení majetku města  a školských zařízení, dotaci TJ Olympii Březová na vybavení a činnost, 
účast na valné hromadě Sokolovské vodárenské, s.r.o., 
 
21. 3. 2005  
- úpravu rozpočtu města, rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku příspěvkových organizací, 
podání žádosti o dotaci z programu výstavby půdních bytů v DPS Březová, 
 
25. 4. 2005  
-  závěrečný účet za r. 2004 a rozbor hospodaření,  prodej  motorového vozidla a 5 ks kontejnerů,  
kupní smlouvu na pozemky v Kostelní Bříze  od Církve římskokatolické, záměr spolupráce mezi 
městem Březová a Pausa ve SRN, 
 
30. 5. 2005  
- úprava rozpočtu, OZV č. 2/2005 o zrušení příspěvku na částečnou úhradu neinvestičních nákladů 
v MŠ a ŠD, přísedící okresního soudu v Sokolově, bezúplatný převod pozemků od PF ČR, 
 
27. 6. 2005  
- úprava rozpočtu města, žádost o prominutí sankcí za nesplnění termínů při čerpání dotace na 
přestavbu ubytovny čp. 120, valná hromada Sokolovské vodárenské, s.r.o.  a Sokolovské skládkové, 
s.r.o., 
 
26. 9. 2005  
- úprava rozpočtu r. 2005, zřízení osadního výboru pro integrované obce (neschválilo jej), smlouvu o 
partnerství s obcí Pausa - SRN, zásady pro jednorázový prodej nebytových prostor v domě čp. 227 - 
228, přijetí dotace pro zajištění MS v biketrialu 2005, zvýšení vkladu do základního kapitálu 
společnosti Sokolovská vodárenská s. r. o., smlouvu o poskytnutí grantu na publikaci „Březová - Brána 
do Slavkovského lesa“, 
 



Mimořádné ZM dne 12. 10. 2005   
- účast města v dražbě bývalé školy v Kostelní Bříze, smlouvu o přeložce vedení 22 KV, zřízení 
školské rady pro ZŠ v Březové, 
 
 21. 11. 2005  
- úpravu rozpočtu r. 2005, obecně závaznou vyhlášku č. 3/05 O místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění a odstraňování komunálního odpadu, prodej pozemků 
v Březové, Dolním Rychnově a Tisové Ředitelství silnic a dálnic ČR, 
 
19. 12. 2005  
- úpravu rozpočtu  r. 2005, rozpočtové provizorium, obecně závazné vyhlášky č. 4/05  - zrušení 
vyhlášky O čistotě a veřejném pořádku ve městě a č. 5/05  - zrušení vyhlášky O nakládání 
s komunálním a stavebním odpadem, zřizovací listinu jednotky SDH, prostředky na odměny aktivním 
občanům.  
 
 
Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106 
Ani v roce 2005 nebyly doručeny MěÚ Březová žádné písemné žádosti o podání informací. Během 
roku pracovníci MěÚ poskytovali pouze ústní informace občanům v mezích uvedeného zákona.  
V roce 2005 byly MěÚ Březová doručeny 2 písemné stížnosti - jedna byla vyhodnocena jako 
oprávněná (volné pobíhání psů v Rudolci), jedna jako neoprávněná.  
 
 Městský úřad zorganizoval pro pejskaře z Březové i integrovaných obcí na podzim očkování proti 
vzteklině. 
 

Kulturní a spole čenský život 
 
Partnerská smlouva B řezová - Pausa 
 Zastupitelé města Březová a německého města Pausa schválili v roce 2005 uzavření partnerství mezi 
oběma městy. Březová tak má poprvé ve své historii oficiálního zahraničního partnera.  
 
  Představa navázání zahraničních partnerských vztahů vznikla již před několika lety při účasti na 
tradičním zápasnickém turnaji ve městě Pausa jako myšlenka různorodější spolupráce nejen v úrovni 
sportovní, ale i kulturní, či v oblasti kontaktů a spolupráce samospráv. Myšlenku posvětila obě 
městská zastupitelstva a dne 4. listopadu 2005 byla v Pause na slavnostním zasedání tamního 
zastupitelstva podepsána Smlouva o partnerství našich měst. Uzavřením partnerství se oběma 
stranám otevírá snad i možnost realizace nejrůznějších přeshraničních projektů v oblasti kultury a 
sportu za finanční podpory fondů EU.  Prvním z úkolů v příštím roce bude vytvoření koordinačních 
skupin pro jednotlivé oblasti spolupráce, které vytýčí konkrétní společné cíle na další léta.  
 
  Městečko Pausa leží asi 100 km od Březové v německém Sasku, v kraji Vogtland (krajskou 
metropolí je Plavno). Žije zde asi 4 200 obyvatel a podobně jako v Březové patří do správního obvodu 
Pausy šest spádových obcí: Ebersgrün, Linda, Ranspach, Thierbach, Unterreichenau a Wallengrün. 
Město Pausa již má jedno partnerské město, a sice rovněž německý Mühltroff.  
 
Setkání B řezových 
Hostitelem již 13. setkání obcí s názvem Březová byla tentokrát Březová nad Svitavou. Akce byla letos 
rozšířena o turnaje ve volejbale a nohejbale, které jsou tam velmi populární. Účast byla letos rekordní, 
a tak měli pořadatelé plné ruce práce, aby všech cca 700 účastníků ubytovali a všemožně se o ně 
postarali. Ze sportovních úspěchů lze zmínit 1. a 3. místo ve volejbalovém turnaji, druhé místo mužů a 
první místo žen v hasičských disciplínách. Fotbalisté skončili na šestém místě a nohejbaloví 
reprezentanti Březové skončili šestí a sedmí.   
 
SPOZ 
Slavnostní vítání nových občánků se konalo v obřadní síni MěÚ 30. dubna, 16. července a 10. 
prosince.  
 
Zlatá svatba 
Zlatou svatbu oslavili roce 2005 březovští občané  Ladislav a Růžena Papršteinovi, bytem Havířská 
95.  



 
Úmrtí osobností 
Rok 2005 přinesl i dvě smutné zprávy. Tragicky opustil tento svět oblíbený kamarád a kytarista, 
člověk, který byl nedílnou součástí březovské písničkářské rodiny, pan Karel Procházka 
Zemřel také pan Josef Paikrt, dlouholetý spoluorganizátor sportovních a kulturněspolečenských aktivit, 
člen SDH, fotbalový aktivista, milovníka kulečníku.  
 
Komise kultury 
O kulturní pořady v Březové se již léta stará činorodá komise kultury, kterou i v roce 2005 vedla Eva 
Suchá. Na jaře jsou to obvyklé hudební soutěže Březovský lístek a Trampská Porta, pro seniory jsou 
připravována Jarní a Vánoční posezení či různé zájezdy, pro děti např. Vědomostní soutěž, Maškarní 
rej, Dětský den či Mikulášská nadílka, pro všechny pak neodmyslitelné Stavění a kácení máje,  
Vánoční zpívání před radnicí aj.  
 
Sportovní ples 
Ve spolupráci s místními sportovními kluby město opět uspořádalo Sportovní ples, jako vždy spojený s 
vyhodnocením nejlepších sportovců i činovníků. Letos se konal 21. ledna. 
 
Loutkový soubor Zvone ček 
Přichystal netradiční vánoční představení pohádky Jak Hop a Skok oslavili Vánoce, kde účinkovaly i 
březovské děti převlečené za loutky, diváci po představení obdrželi dárečky a následovala vánoční 
besídka.  
 
Dětský dramaticky soubor Lupínek 
Činnost divadelního souboru Lupínek je stále úspěšná, představení probíhají nejen v Březové, ale i na 
dalších místech v okrese. 
 
Březovská desítka 
Březovská desítka manželů Homolkových v dubnu  účinkovala v živém vysílání v soutěžním pořadu 
Českého rozhlasu Plzeň.  
  
 Zahrála si opět na tradičních březovských akcích - na Sportovním plese, Kácení máje, setkání se 
seniory apod.  
 
Březovské kino  
promítalo v průměru 3 filmy měsíčně, v době rozšíření tzv. domácích kin a počítačů je však 
návštěvnost stále nevalná. 
 
Sbor dobrovolných hasi čů 
Při SDH nadále pracuje ženské soutěžní družstvo a kroužek mladých hasičů.  
 
V červenci ve spolupráci s SDH Ležnice byl uspořádán již druhý ročník letního tábora pro mladé 
hasiče. Na podzim členové SDH uspořádali tradiční turnaj  v nohejbale O pohár starosty. Novinkovou 
akcí byla v roce 2005 Liga mladých hasičů. Závěrečný závod se konal u nás v Březové v říjnu. 
Březovští mladí hasiči, které vede člen SDH Březová a původce myšlenky ligy Tomáš Katzer, se 
nezúčastnili povinných pěti závodů seriálu, a tak bohužel nebyli do závěrečného hodnocení zařazení. 
Soutěž má sloužit jako příprava na celostátní hru Plamen a na příští rok plánují pořadatelé rozšíření 
počtu soutěžních družstev. V roce 2005 se po mnoha letech nekonalo Vinobraní ani Hasičský ples.  
 
Klub mladých 
Klub mladých Březová pokračoval v nabídce akcí pro mladou generaci - i v roce 2005 uspořádal 
turnaje v šipkách, kulečníku a v PC hrách, řadu diskoték pro děti a rockové koncerty pro mládež. 
Úspěšnou akcí byl opět podzimní Rockfest, novinkou pak diskotéky s hity  80. let.  
 
Mažoretky  
Březovské mažoretky dále pracují pod hlavičkou ZUŠ Sokolov a své umění předvedly našim občanům 
při tradičních březovských kulturních akcích.   
 
Hudební kroužek 



Hudební kroužek při ZUŠ Sokolov završil další rok své činnosti a rozšířil se o další 3 děti. Žáci opět 
uspořádali mnoho vystoupení při nejrůznějších společenských příležitostech v rámci celého okresu. 
Jako oslavu na ukončení školního roku vyrazili hudebníci s p. učitelem na víkendový pobyt do Letního 
tábora Na Pískách.  
 
Ostatní události 
Tradiční Rybářský ples se uskutečnil 25. února. 
 
 V únoru se uskutečnil v Kynšperku n. O. další ročník soutěže Dívka roku. I letos vyslala Březová do 
soutěže své reprezentantky - Kamilu Maškovou a Michalu Janovskou. Bohužel se však loňské 
úspěchy našich dívek nepodařilo zopakovat.  
 
 Jako každý rok se uskutečnila Pionýrská stezka na táborové základně Bystřina. 
Místní skupina ČČK v Březové nadále spolupracovala s MěÚ formou spolupráce při akcích města. 
Tradičně zorganizovala tzv. Květinový den, kdy prodejem žlutých kytiček letos vybrali aktivisté 4.546 
Kč ve prospěch Ligy proti rakovině. 
 
 Na štědrý večer se opět konaly Vánoční zpěvy na náměstí před radnicí. 
 
 Městská organizace KSČM Březová uspořádala 1. října 2005 závody v pouštění draků na stráni u 
sjezdovky. 
 

Život v integrovaných obcích 
 

Setkání Rudolc ů 
Další ročník setkání obcí s názvem Rudolec se konalo v Rudolci u Žďáru nad Sázavou. Samozřejmě 
se sem vypravili i naši zástupci.  
 
Výstavy ČSCh 
ZO ČSCh Kostelní Bříza uspořádala v  červenci již 26. výstavu mláďat králíků s expozicí drůbeže a 
holubů a pořadatelé zajistili i prodej zahradnických výpěstků a potřeb. Za podpory města byla v roce 
2005 zbudována vodovodní přípojka areálu a zastřešení, které však záhy poničila vichřice. 
 

Kultura a sport v integrovaných obcích 
 

Aktivisté z Rudolce, Kostelní Břízy i Kamenice se starali o to, aby naše vesnice žily i v roce 2005 
pestrým společenským životem. Za podpory radnice si zorganizovali Josefovskou zábavu, Country 
zábavu a Dětský den, Rudolecké posvícení, Rozloučení s prázdninami, Silvestr nanečisto, Pyžamo 
party, turnaje v nohejbale, malé kopané, kulečníku, stolním tenise a další. Kameničtí patrioti letos 
poprvé stavěli svoji májku a uspořádali též zábavu v rámci kácení máje. Rudolečtí hrají pravidelnou 
futsalovou soutěž. Občané z Černého Mlýna zbudovali ve své obci plácky pro děti. 
 
Městská knihovna 
Knihovnicí je stále p. Jaroslava Remetová a na poloviční úvazek vypomáhá p. Jan Jabornický.  
Knihovna k 31. 12. 2005 eviduje 28 221 knihovních jednotek, odebírá 46 periodik. V knihovně je 
přihlášeno 344 čtenářů, z toho 117 do 15 let. Počet výpůjček činil 36 126. V roce 2005 nákupem 
přibylo v knihovně 1023 svazků knih. Porovnáním s rokem 2004  zjišťujeme, že došlo k výraznému 
nárůstu výpůjček knih, i když byl zaznamenán menší pokles čtenářů. Zřejmě na jednu čtenářskou 
průkazku dochází do knihovny více členů rodiny.  
 
 Knihovna  získala v rámci projektu „Informační a komunikační technologie pro veřejnost 
Karlovarského kraje“ další počítač - internetovou stanici a tím rozšířila svoje služby v této oblasti. 
Přístup k internetu nemusíme nadále řešit objednávkou a čekáním. Využití obou „internetů pro 
veřejnost“ v číslech - 184 návštěvníků, 6020 minut. Besed pro čtenáře bylo 52, výstav knih 56 a 136 
medailónků osobností. 
 
 Dobře je zavedený také knihovnický kroužek, který v knihovně funguje mnoho let a je zřízen jako 
kroužek základní školy.Čtenáři také kladně hodnotí uvádění knižních novinek ve Zpravodaji města, 
kdy si pak mohou  požadovanou knihu zamluvit. 
 



Sport 
 

TJ Olympie 
Při TJ Olympii působil v roce 2005 oddíl volejbalu, badmintonu, tenisu, sportovní gymnastiky, zápasu, 
RTV a aerobicu. Oddíl tenisu si v soutěži letos vedl velmi dobře, zvítězil v okresním přeboru v 
Davisově poháru družstev a postoupil do krajského kola, kde byl teprve vyřazen. V září uspořádal 
oddíl tenisu turnaj pro občany města Březová.  
 
 Tradičně uspořádala TJ Olympie dětské soutěže k mezinárodnímu dni dětí a v závěru roku pak 
několik velice zdařilých sportovních akcí. V letošním roce to byl turnaj ve volejbale, prosincový turnaj 
v zápase řecko římském s mezinárodní  účastí a v neposlední řadě Mikulášské klání sportovních 
gymnastek Karlovarského kraje. 
 
Zápas 
Rok 2005 byl pro oddíl zápasu jedním z nejúspěšnějších, když tituly mistrů republiky a dalších 
medailových míst dosáhli i chlapci v těch nejmladších kategoriích. V srpnu byl uspořádán letní 
výcvikový tábor v RS Komtesa. Oddíl pořádal v roce 2005 dvě soutěže – oblastní soutěž družstev a 
mezinárodní turnaj mládeže a v průběhu roku se zúčastňoval soutěží po celé republice i zahraničí. 
Mistrovství republiky - tituly: Pavel Peterka (ml. žák), Petr Novák (Kadet), dále 3 druhá místa a 1 třetí. 
Zmínit lze ještě 29 x 1. místo, 25 x 2. místo a 13 x 3. místo v různých turnajích. 
 
 Michael Kastl a Petr Novák byli vyhodnoceni Sportovci roku Sokolovska, Michael Kastl byl 
vyhodnocen i na krajské úrovni.   
 
FK Olympie  
V uplynulé sezóně družstvo žáků sestoupilo z krajské soutěže, dorost skončil na sedmém místě, muži-
B na předposledním místě. Muži-A skončili, po velmi úspěšné jarní části, na 4. místě se 41 body.  
 
 Ve spolupráci s městem byla zahájena akce Občerstvení, WC a společenská místnost na stadionu. 
Klub jako každý rok připravil turnaje mládežnických družstev. 
 
Komise sportu  
Sportovní komise uspořádala jako každý rok řadu akcí pro tzv. neregistrovanou veřejnost a pořádala 
nebo spolupořádala řadu dalších aktivit, o kterých se zmiňujeme na jiném místě. Došlo též k rozšíření 
komise o „mladou krev“. 
 
Biketrial 
Událostí roku 2005 na poli sportovním i společenském bylo pořádání dalšího MS v biketrialu u nás v 
Březové. Biketrialový klub uspořádal také jarní a podzimní závod Mistrovství ČR.  
   
 V celkových výsledcích M ČR se březovský jezdec Daniel Bouda v prestižní kategorii Elite umístil na 
9. místě a tudíž má šanci v této nejtěžší kategorii v příštím roce opětovně soutěžit. Jezdec a někdejší 
mistr světa Martin Čučman se po dlouhé sportovní odmlce zúčastnil brněnské soutěže a v kategorii 
Expert (horská kola) suverénně zvítězil.   
 
  Březová byla v Brně vyhodnocena jako nejlepší pořadatel za rok 2005, a tak zde předseda klubu 
převzal odměnu 10.000 Kč, která jistě poslouží k podpoře našich jezdců.   
 
Březovský prak 
 Březovští střelci se zapojili do nově vzniklého M ČR ve střelbě z praku a hned mají za sebou 
vynikající sezónu. Mistrem republiky ve střelbě z praku se stal březovský Jan Daniš, druhým nejlepším 
střelcem je pro rok 2005 náš Martin Koco a třetím rovněž Březovák Rudolf Pekuniak. V kategorii žen 
získala titul mistryně republiky Vlasta Vlasáková, která je ve společném hodnocení celkově 12. a titul 
vicemistryně si vystřílela Květa Motyčková, obě rovněž z březovského střeleckého klubu.  
 
  V Březové prakisté uspořádali několik mistrovských soutěží i turnajů pro veřejnost.  
 
Ostatní sporty 
 
Cykloturistika 



 Ani v roce 2005 nechyběly ve sportovní nabídce tradiční akce pro milovníky cyklistiky z celého 
regionu. 25. června se jel za velké účasti tradiční Výšlap do Chodové Plané, 15. 10. obvyklý Poslední 
výšlap. 
 
Malá kopaná 
Oddíl malé kopané Flamengo A hraje v divizní soutěži, Flamengo B v soutěži okresní. O posledním 
červnovém víkendu uspořádal oddíl na stadionu Olympie opět velký dvoudenní turnaj v malé kopané 
O pohár starosty. Za zmínku stojí nadějný výkon pořádajícího Flamenga, které v těžké konkurenci 
vyhrálo základní i osmifinálovou skupinu a vypadlo velmi nešťastně ve čtvrtfinále. 
Zimní pohár starosty města v sálové  kopané byl připraven na předvánoční víkend.  Flamengo A, které 
turnaj pořádalo, se probojovalo se až do finále, kde však v napínavém souboji podlehlo družstvu 
Buldoků z K. Varů.  
 
Březovský bike 
Jezdci cyklistického klubu Team Bike Březová se zúčastňovali nejrůznějších závodů a v červnu oddíl 
opět uspořádal velice úspěšný závod horských kol „Březovský Bike“  
 
Motokros B řezová 
Zdejší motokrosový oddíl uspořádal v roce 2005 několik závodů, a to i na republikové úrovni a 
příjemné je jistě opakované stříbrné umístění mladičkého jezdce Járy Pauluse.  
 
Běžecké stopy 
Díky aktivitě příznivců běžkařského sportu a podpoře okolních měst se v závěru roku podařilo pořídit 
potřebnou techniku a realizovat pro běžkaře běžecké stopy v okolí Březové, což velmi uvítala 
sportovní veřejnost. 
 
Kulečník 
V roce 2005 byla zahájena též nová tradice turnajů v kulečníku v Březové. První ročník se uskutečnil 
10. prosince v restauraci kulturního domu.   
 
Kulturistika 
V roce 2005 byl vyřešen dlouhodobý problém s úhradou za vytápění soukromé posilovny v čp. 123, 
kdy po vzniku kulturistického oddílu zastupitelstvo poskytlo zpětně podporu i tomuto subjektu. 
 
 

Výstavba a investice 
 
V roce 2005 byly městem financovány tyto investiční akce:  
 
 Výstavba domu čp. 350 (14 bytových jednotek.), Půdní vestavby v DPS (se státní dotací), realizoval 
se odkup ubytoven čp. 121 a 122, pokračovaly práce na akci Hřbitov Březová, zahájena byla výstavba 
WC a společenské místnosti FK Olympie a též přístavba skladu u hasičské zbrojnice, vystavěno bylo 
Hřiště Nadace Duhové energie u MŠ 2, bylo prodlouženo VO ke garážím, do integrovaných obcí K. 
Bříza a Rudolec byly instalovány nové autobusové zastávky, realizovala se vodovodní přípojka v 
areálu chovatelů v K. Bříze, město též poskytlo příspěvek na zastřešení, po zkušebním provozu byla 
dofinancována ČOV Rudolec, za podpory Karlovarského kraje byla opravena hřbitovní zeď v K. Bříze. 
Ve fázi projektu se připravoval: obytný dům č. 3,  další část akce Hřbitov Březová, přestavba 
kulturního domu na víceúčelový sál, zástavba lokality Výsluní a dopravní řešení v Černém Mlýně. 
 
 Od církve byly koupeny pozemky areálu chovatelů a hřbitova v K. Bříza aj. 
 
 Z nestavebních investic stojí za zmínku pořízení sněžného skútru na tvorbu běžeckých stop (za 
podpory okolních obcí), sypač vozovek, řezačka asfaltu, vibrační deska, hlasová pošta telefonní 
ústředny MěÚ a kamerový systém.  
 
 K realizaci byla připravena přeložka vn linky (vydáno stav. povolení) a město opět poskytlo příspěvek 
Nadaci pro děti na opravu kostela v K. Bříze. 
 
 Ani v roce 2005 se nepřipojil dostatečný počet občanů Rudolce k plynovodu a město tak bude vracet 
státu část dotace, kterou na zbudování plynovodu získalo.  



 
 Bývalá škola v Kostelní Bříze změnila majitele, když ji v dražbě získal místní obyvatel MUDr. Luboš 
Fišer. 
 
 Svépomocně si několik místních občanů buduje bydlení na půdách stávajících domů či v nebytových 
prostorách (čp. 155). 
 
 Proběhla též další splátka stavebního spoření ve výši 600 tis. Kč. Spoření je plánováno k výstavbě 
dalšího bytového domu.   
 

Služby a bydlení 
 
E-podatelna 
1. 1. 2005 zahájila v souladu se zákonem na naší radnici provoz elektronická podatelna. Podání 
opatřená elektronickým podpisem lze podávat na technickém nosiči dat nebo na e-mailovou adresu. 
 
Radniční web 
Taktéž bylo stále rozšiřováno spektrum informací zveřejněných na webu. Nově jsme například zařadili 
přehled neziskových organizací, občanských sdružení s působností v Březové s příslušnými kontakty. 
Fungují také internetové stránky s bohatými informacemi o Kostelní Bříze, o které se starají místní 
patrioti. 
 
 Ve městě se objevila nová služba bezdrátového připojení k internetu, a to za přijatelné ceny. 
 
 Novinkou je od poloviny roku 2005 možnost závodního stravování v restauraci U Čtvrťáka 
(Budvarka). 
 
 Po provedení rekonstrukce dle hygienických požadavků byl novým nájemcem opětovně zahájen 
provoz Pizza-baru na náměstí.  
 
 Zrušeno bylo cukrářství p. Šímy a ekonomické důvody vedly i ke zrušení prodejny Květinka. 
Radnici se stále nepodařilo u České spořitelny prosadit zřízení bankomatu v Březové, a to 
z ekonomických důvodů.  
 
 V Rudolci bylo připraveno místo s oplocením na umístění kontejnerů. Bude zde zajišťován obdobný 
režim jako v Březové. 
 
 V Lobzech byl v roce 2005 dořešen vodovod. Zařízení již je předáno k provozování vodohospodářské 
společnosti. 
 

Hospoda ření 
 
 Hospodaření města skončilo schodkem 655,44 tis. Kč. Po úpravách rozpočtu činil plánovaný schodek 
13.743,55 tis. Kč, k jehož krytí byl určen přebytek hospodaření předchozích let. Skutečný výsledek 
hospodaření byl tedy výrazně lepší, a to jednak překročením příjmů a ve větší míře pak nedočerpáním 
výdajů.  
 
 
  Rozpočet (upr.)  Skutečnost     Rozdíl       %   
 
Příjmy  76.829.140 Kč  80.204.606 Kč  + 3.375.466 Kč  104,39  
Výdaje celk. 90.572.690 Kč  80.860.043 Kč  -  9.712.647 Kč    89,28 
- z toho invest. 26.769.500 Kč  23.083.628 Kč 
Saldo   -13.743.550 Kč     - 655.436 Kč  
 
 
  
  Lepší plnění příjmů způsobily především zlepšené daňové příjmy ve výši 2,7 mil. Kč, vyšší příjmy 
z provozu skládky ve výši 2 mil. Kč. 



  Ve výdajích se jedná především o některé investice, které částečně finančně přecházejí do roku 
2005 - 3,7 mil. Kč, o úsporu na teple na středisku bytový fond - 1,8 mil. Kč aj.  
 
  V průběhu roku bylo přijato 7 rozpočtových opatření, které reagovaly na potřeby, jenž vyvstaly 
v průběhu roku, dále byly zapojovány získané dotace a do rozpočtu byly též uvolňovány prostředky 
z rezervy, kterými byly kryty investiční i neinvestiční potřeby původním rozpočtem nepředpokládané či 
odložené. 
 
 V roce 2005 pokračoval leasing víceúčelového vozidla Mercedes, definitivně byla splacena půjčka na 
ČOV v Kostelní Bříze.  
  
 V řešení je nadále definitivní přiznání státní dotace na Plynofikaci v Rudolci, kde ani po roce odkladu 
nebyly splněny podmínky dotace z hlediska počtu vybudovaných přípojek.  
 
  Financování výdajů podpořily účelové dotace z krajského či státního rozpočtu, zejména na výstavbu 
bytů v DPS (750 tis. Kč), na Obnovu hřbitovní zdi v Kostelní Bříze (145 tis. Kč), na zajištění 
akceschopnosti jednotky SDH (202 tis. Kč), na provoz DPS jsme obdrželi příspěvek 98 tis. Kč, 
podpora kulturních akcí činila 30 tis. Kč a sportovních 17 tis. Kč. Město Sokolov a okolní obce přispěly 
na pořízení sněžného skútru částkou  celkem 320 tis. Kč.  
 
 
  Hospodaření městské provozovny - sběrny skončilo ztrátou - 97,75 tis. Kč.  Stanovený hospodářský 
výsledek – 100 tis. Kč tak byl dodržen. Provozování této služby bude vždy jen politickým rozhodnutím 
k zachování úrovně komplexních služeb v našem městě, neboť dosažení rentability provozovny je 
zřejmě při zachování přijatelných cen v podmínkách Březové nereálné. 
 
Město má majetkovou účast v následujících společnostech: 
 
Služby města Březová, s.r.o. (100% podíl)  
Sokolovská vodárenská, s.r.o. (obchodní podíl 16.815 tis. Kč ve formě vodohospodářského majetku) 
Sokolovská skládková, s.r.o. - podíl město odprodalo, v obchodním rejstříku však dosud nebyl 
proveden příslušný zápis.   
 
 Březová je nadále členem sdružení Sokolov-západ a zbytkového vodohospodářského sdružení 
VSMOS. 
 

Školství 
 
Základní škola 
Ředitelkou školy byla nadále Milena  Halčinská, zástupkyní Danuše Humlová. 
 
 Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo školu 256 žáků. Na 1. stupni bylo 6 tříd se 129 žáky, na 2. 
stupni  6 tříd se 127 žáky. Všichni pedagogičtí pracovníci školy jsou plně kvalifikovaní, nepříznivá je 
skladba však aprobací. Do 1. třídy bylo v září zařazeno 23 žáků, školní docházku ukončilo 28 žáků. 
Do středních škol bylo přijato 16 žáků, do učebních oborů 12 žáků. Ve školním roce 2004/2005 
prospělo 243 žáků, z toho s vyznamenáním 86 žáků, neprospělo 13 žáků.  
 
 Při škole pracovaly kroužky knihovnický, rybářský, anglického jazyka a sportovní gymnastiky.   
 
  Ve škole byla provedena kontrola školní jídelny Krajskou hygienickou stanicí, kontrola hospodaření 
zřizovatelem a kontrola plnění odvodových a dalších povinností Okresní správou sociálního 
zabezpečení. Kontrolami nebyly zjištěny nedostatky.  
 
 Pod vedením svých pedagogů se žáci opět zúčastňovali soutěží a olympiád vyhlášených MŠMT ČR, 
Domem dětí a mládeže v Sokolově, Asociací školních sportovních klubů ČR, Olympií Březová, Ligou 
škol, Tělovýchovnou unií Sokolov. Z úspěchů lze zmínit např. umístění Petra Mezka na 1. místě 
okresního kola fyzikální olympiády, 1. místo chlapců na turnaji ISŠTE v odbíjené a čelná místa 
starších žákyň ve sportovní gymnastice.   
 



 Ve školním roce 2004/05 vyjely na školu v přírodě 2 třídní kolektivy. Lyžařský výcvik absolvovalo 18 
žáků, probíhal v Březové. Tradičně se žáci školy účastní Hnutí na vlastních nohou. Žáci 3. a 4. tříd 
absolvovali několikatýdenní kurz plavání. Tradičně probíhaly besedy v městské knihovně. Vyučující 
tělesné výchovy zorganizovali před vánočními prázdninami pro žáky 2. stupně „sportovní show“. 
V průběhu školního roku žáci navštívili několik kulturních představení. navštívili různé výstavy (např. 
keramiky, betlémů) či absolvovali četné besedy, mimo jiné též se starostou města. 
 
 Dne 22. dubna 2005 pořádala naše škola „Den Země“. Jednotlivé třídy měly po celé Březové 
rozdělené úseky, které uklízely. 
 
 Před konáním mistrovství světa v biketrialu v našem městě se také žáci naší školy podíleli na jeho 
přípravě, zhotovovali např. návrhy loga, pomáhali při úklidu lesního porostu. 
 
 V červnu proběhly školní sportovní olympiády 1. a 2. stupně. 
 
 Školní akademie byla připravena k příležitosti 1. výročí vstupu České republiky do Evropské unie.  
První týden v červenci se zúčastnily gymnastky Festivalu sportu pro všechny v Olomouci. 
  
 Ve čtvrtek 1. září proběhlo první zvonění na naší škole v duchu dávné historie. Přijela chebská 
skupina historického šermu.  
 
 Velmi zajímavá byla beseda žáků se dvěma africkými rodáky, která proběhla 7. prosince.  
 
  V rámci tzv. Stonožkového týdne ve školním roce 2004/05 žáci a učitelé nashromáždili částku 7.000,-
- Kč, která byla věnována dětskému oddělení nemocnice Sokolov. Vybraní žáci jeli za odměnu na 
kulturní vystoupení umělců do Prahy. 
 
 V letních měsících byla provedena celková rekonstrukce šaten - byly odstraněny dřívější šatny, žáci 
mají nyní k dispozici skříňky a celkový vzhled suterénu školy byl vylepšen instalací podhledů.  
 
Mateřské školy 
V personálním obsazení MŠ nedošlo k žádným změnám. Mateřskou školu v ul. Komenského 
navštěvovalo 55 zapsaných dětí, ředitelkou byla p. Irena Urbanová, dalšími pedagogickými 
pracovnicemi byly pí. Eva Franková, Libuše Minaříková a Daniela Daňová, o stravování se staraly 
Marie Lochnerová (vedoucí) a Miroslava Slavíková, školnicí byla Irena Wernerová. MŠ v ul. 
Smetanova řídila Danuše Vaňková, pedagogický sbor tvořily dále Julie Fedorová, Taťána Opltová a 
Lenka Barvínková. Stravování zajišťovala Hana Šleisová a funkci školnice zastávala Dana 
Kopačková. Do školky chodilo 55 zapsaných dětí. 
 
 V průběhu roku byla opět připravena a uspořádána  řada pěkných kulturních a „hravých“ akcí, 
výstavek, kulturních pásem pro rodiče i veřejnost aj.  Děti obou MŠ opět vyjely na školu v přírodě. 
  
 Mateřská škola Komenského získala finanční prostředky ve výši 20 000 Kč od  Nadace Duhová 
energie na projekt „Ekologická zahrada“. V MŠ Komenského byla krajským úřadem provedena 
kontrola využití finančních prostředků a pedagogické činnosti. Nebyly zjištěny závady, jednotlivé 
oblasti byly hodnoceny většinou jako „vynikající“.  
 
 

Statistické údaje o B řezové a jejích obyvatelích 
 

 V roce 2005 se v Březové přihlásilo k trvalému pobytu 67 občanů, 82 osob se odhlásilo. Narodilo se 
34 dětí a 34 obyvatel zemřelo. V Březové bylo uzavřeno 15 sňatků. Počet obyvatel k 1. 1. 2005 činil 
2798, k 31. 12. 2005 2783. 
 

Počasí 
 

 Samotný začátek roku 2005 byl teplotně nadprůměrný, 1. ledna pršelo a 9. vystoupily teploty až k 13 
oC. Zima se opět přihlásila 22. ledna sněžením a konec ledna již byl ve znamení sněhových kalamit.  
 



 První únorový víkend byl jasný a mrazivý, koncem první dekády se objevila přechodná obleva s 
deštěm, ale od 13. už opět sněžilo a řádné zimní počasí pak trvalo až do 13. března. Tento den ještě 
sněžilo, avšak 14. března se přihlásilo jaro - nastalo tání a 17. března teploměr ukázal až 17 oC.  
 
 Duben byl celkem průměrný, na stavění máje letos vyšlo příjemné slunečné počasí s teplotami až k 
22 oC, 2. května bylo dokonce až 29 oC.  
 
 Během několika dnů se zase rapidně ochladilo, až k 11 oC. Jinak již jaro nebylo nijak extrémní, zato 
léto se spíše nevydařilo. Výjimkou byl závěr července s pětatřicetistupňovými vedry, která ukončila 29. 
velká bouřka se silným větrem, pracovníci MH a hasiči museli dokonce odklízet na několika místech 
spadané vzrostlé stromy. 
 
 Příjemný byl i v roce 2005 podzim, kdy ještě počátkem října bylo slunečno s teplotami kolem 20 oC a 
až 17. října klesly maximální teploty jen na 8 oC.  
 
 Prvního sněhu jsme se dočkali týden po svatém Martinovi a zima prakticky již neustoupila, s výjimkou 
malé oblevy 13. prosince. Zato 17. a 18. sněhu napadalo mnoho, na Štědrý den se zase přechodně 
oteplilo (7 oC), sněhu něco odtálo, ale již 28. opět začalo sněžit a teploty již zůstávaly bod bodem 
mrazu.   
 
 

Závěr 
 
 Rok 2005 se zapíše do březovské historie určitě uzavřením partnerské smlouvy s městem Pausa. 
V dnešní době „Evropy bez hranic“ se jeví podobná spolupráce - a především asi pro naši mládež - 
jednoznačným přínosem.  
 
 Díky poměrně dobré finanční situaci vyplývající z příjmů z provozu skládky se nadále dařilo plnit další 
body  programového prohlášení ZM i řešit řadu záležitostí, které přinesl život.  
 
 Příští rok bude opět rokem volebním, a to jak na parlamentní, tak i komunální úrovni, a tak o spoustu 
zajímavých událostí nebude jistě nouze.  
 


